
I 
Protokół Nr XL VI.2022 

z XLVI Sesji ~ady Gminy Słubice 
odbytej w dniu 16 grudnia 2023 r. 

I 
Obrady XLVI Sesji Rady Gminy Słubice odbyły się w godz. 11.08-12.40 oraz były 

transmitowane na żywo w Internecie. I Obrady prowadził przewodniczący Sławomir 

Januszewski . 

Stan Rady - 15 osób 

Obecnych - 14 osób tj. 93,33%. 

W sesji udział wzięli: 


1. 	 Jacek Kozłowski - wójt, 
2. 	 Przemysław Nowacki - sekretarz g l iny, 
3. 	 radni według załączonej listy obecnośp i, 
4. 	 sołtysi według załączonej listy obecndści . 

Do pkt. 1 
Sławomir Januszewski - przewod iczący Rady otworzył obrady XLVI sesji Rady 

Gminy Słubice, powitał wszystkie palll~ i panów radnych, sołtysów, wójta, skarbnik, 
sekretarza. Na podstaw~e listy .obecności stwierd~i~, że ~ sesji, uczestniczy 14 radnych, 
co oznacza, że Rada Gmmy Słubice może bradowac l podeJmowac prawomocne uchwały. 

Do pkt. 2 

Przewodniczący poinformowało wyłączeniu z porządku obrad uchwały 

w punkcie 7.1. i 7.2. Poprzedni porządek obrad, który został dostarczony 
wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję przedstawiał się następująco: 
l. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjęcie porządku obrad. I 
3. 	 Sprawozdanie z działalności międzyse~yjnej Wójta Gminy za okres od 23 listopada 2022 

r. do 15 grudnia 2022 r. 

4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 

5. 	 Informacja o stanie gospodarki mieszkaniowej w gminie. 

6. 	 Uchwalenie ę.ud~etu ~miny Słubice n, 2023 ro~: 
I. 	 przedstawleme projektu uchwały b~dżetoweJ, 

2. 	 przedstawienie opinii stałych Komi rji Rady , 

3. 	 przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej , 

4. 	 dyskusja nad projektem budżetu , 

5. 	 podjęcie uchwały w sprawie prz jęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Słubice 

na lata 2023 - 2031, 

6. 	 podjęcie uchwały w sprawie uchwa enia Budżetu Gminy Słubice na rok 2023. 

7. 	 Podjęcie uchwał w sprawie: 

l) zmiany Wieloletniej Prognozy Fina sowej Gminy Słubice. 

2) zmieniająca Uchwałę Budżetową G iny Słubice na rok 2022. 

3) regulaminu określającego wysdkOŚć stawek dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego 

http:11.08-12.40


oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, szczegółowe warunki 
obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu 

nagród w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Słubice, 

4) 	 przYJęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 

oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 

5) przyjęcie ramowego planu pracy sesyjnej Rady Gminy Słubice na rok 2023, 


6) zatwierdzenie planów pracy Komisji Rady Gminy Słubice na rok 2023. 

8. 	 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. 	 Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy. 
10. Sprawy różne. 
11. 	Zakończenie obrad. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie nowy porządek obrad. W wyniku jawnego 

głosowania rada - stan 14 obecnych przyjęła porządek obrad jednogłośnie. Porządek obrad 

przedstawiał się następująco po zmianach: 

1. 	 Otwarcie Sesji. 

2. 	 Przyjęcie porządku obrad . 

3. 	 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy za okres od 23 listopada 

2022 r. do 15 grudnia 2022 r. 

4. 	 Interpelacje i zapytania radnych. 

5. 	 Informacja o stanie gospodarki mieszkaniowej w gminie. 

6. Uchwalenie Budżetu Gminy Słubice na 2023 rok: 


l) przedstawienie projektu uchwały budżetowej, 


2) przedstawienie opinii stałych Komisji Rady, 


3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 


4) dyskusja nad projektem budżetu, 


5) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 


Słubice 

na lata 2023 - 2031, 


6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Słubice na rok 2023 . 


7. 	 Podjęcie uchwał w sprawie: 

l) 	 regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród 

ze specjalnego funduszu nagród w placówkach oświatowych dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Słubice, 

2) 	 przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 

oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok, 
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3) przyjęcie ramowego planu pracy se yjnej Rady Gminy Słubice na rok 2023 , 

4) zatwierdzenie planów pracy Komis i Rady Gminy Słubice na rok 2023. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapyt, nia. 

9. Przyjęcie protokołu z XL V sesji RaCły Gminy. 

10. Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

Do pkt. 3 
Sprawozdanie z działalności międzysesyjgej Wójta Gminy za okres od 23 listopada 2022 r. 

do 15 grudnia 2022 r. (materiał w załączen · u) . 

Do pkt. 4 I 

Radni nie wnieśli żadnych pytań ant interpelacji . 

Do pkt. 5 I 
Przewodniczący Rady Gminy po · nfonnował, że informacja o stanie gospodarki 

mieszkaniowej w gminie została omawia a na komisji i wszyscy radni dokładnie się z nią 

zapoznali (materiał w załączeniu). 

Radni nie mieli żadnych zapytań, b dź uwag. 

Do pkt. 6.2) 
Opinię Komisji Rewizyjnej przed tawiła przewodnicząca komisji Anna Urbańska 

(materiał w załączeniu). I 
Opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia, 

Opieki Społecznej przedstawiła przew dnicząca komisji Sylwia Górecka (materiał 

w załączeniu) . 

Opinię Komisji Planowania GoslPodarczego, Infrastruktury, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Budżetu i Finansów przeds ~awił przewodniczący komisji Piotr Ziółkowski 
(materiał w załączeniu). I 

Do pkt. 6.3) 

Opinie Regionalnej Izby Obrachu kowej przedstawił sekretarz gminy Przemysław 

Nowacki (materiał w załączeniu). 

Do pkt. 6.4) 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Do pkt. 6.5) 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawIe prZYJęCIa 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słubice na lata 2023 - 2031 . 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała w sprawie przyjęcia Wibloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słubice 
na Jata 2023 - 2031 wraz z imiennym rejest em głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

3 



Do pkt. 6.6) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Słubice na rok 2023 

przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Januszewski. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Uchwała w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Słubice na rok 2023 
wraz z imielUlym rejestrem głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt. 7.1) 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie regulaminu 

określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe 

warunki przyznawania tych dodatków, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość 
i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród w placówkach oświatowych 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Słubice. 

Radni nie mieli żadnych zapytań, bądź uwag. 

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 

Uchwała w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków 

do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki przyznawania tych dodatków, 
szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego 

funduszu nagród w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Słubice wraz z imielUlym rejestrem głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt. 7.2) 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia GmilUlego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz GmilUlego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

Radni nie mieli żadnych zapytań, bądź uwag. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 

Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 

rok wraz z imiennym rejestrem głosowań stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt. 7.3) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcie ramowego planu pracy sesyjnej Rady Gminy 

Słubice na rok 2023 przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Januszewski. 

Radni nie mieli żadnych zapytań, bądź uwag. 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
Uchwała w sprawie przyjęcie ramowego planu pracy sesyjnej Rady Gminy Słubice 

na rok 2023 wraz z imiennym rejestrem głosowań stanowi załącznik do protokołu. 
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: Do pkt. 7.4) 
Projekt uchwały w sprawie zatwier ' zenia planów pracy Komisji Rady Gminy Słubice 

na rok 2023 ~r~eds~~ił Przewodniczą~y ~ad: Gminy Sławomir Januszewski. 
Radm me mieli żadnych zapytan, bądz uwag. 

W głosowaniu brało udział 14 radn~ch. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
Uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Słubice 

na rok 2023 wraz z imiennym rejestrem głdsowań stanowi załącznik do protokołu . 

Do pkt. 8 
Nie było interpelacji ani zapytań. 

Do pkt. 9. . , I ,.. . 
Przewodmczący Rady Gmmy pomformował, że protokoł z XLV sesJI Rady Gmmy 

Słubice został przesłany do radnych drogą Jlektroniczną. 
Radni nie mieli żadnych zapytań, bJdź uwag. 

W głosowani u brało udział 14 radn1XCh. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
Protokół z XLV sesji Rady Gmi y Słubice wraz z imiennym rejestrem głosowań 

stanowi załącznik do protokołu. 

Do pkt. 10 I 
Przewodniczący Rady Gminy j ~ko Przewodniczący Zarządu Spółki Wodnej 

poinformował, że na koniec roku nie wszYŚcy członkowie spółki płacą składki członkowskie. 
Zostaną. wyst~wione .stosowne tytuły ~o Iściąg~nia ~ierzytelnośc~ . Spółka działa we~ług 

statutu I tam Jest napisane, że wszystkie ?kładkl powInny wpłynąc do 30 czerwca. Społka 

za składki wykonuje prace, do którychjesVzobowiązana. Na dzień 15 grudnia z kwoty 3000 

złotych należności wpłacona jest połowa. I 
Wójt podziękował radnym za prz jęcie budżetu na 2023 rok. Tworzenie budżetu 

nie było łatwe. Rosną~e kos~ ni~ ułat~i ły te~o ..Podzięk~~ał radnym za ~~ozumia~oś~ . 
W nowym roku nastąpi dokonczeme trwających JUż mwestycJI : przebudowa stacJI uzdatmama 

wody w Bończy, przebudowa oczyszczaln·l. Rozpoczną się kolejne inwestycje. Budowa tych 

inwestycji rozpocznie się z początkiem kolejnego roku . 

Wójt poprosił sołtysów oto, że Ijeśli któryś z nich nie będzie mógł przekazać 
informacji mieszkańcom to niech to zgłoJ i. Ostatnio wystosowana informacja była bardzo 

istot~a i nie dotarła do mie,szka.ńców jedr ego z soł~ctw.. Sołtys powinie~ poi.nform~~ać, 
że me może tego przekazac. Nie wolno I lekceważyc sobie spraw zdrowia mleszkancow. 

Niestety tak się wydarzyło. Przeprosił mieszkańców za to. Następnym razem Urząd sam 
I 

poinformuje o t~m mi~szkańców:. Kartk~ z r nformacją przekazana so~yso,wi nie została wcale 
przekazana mieszkancom. WOJt pomfdrmował, że do ObOWlązkow sołtysa należy 

przekazywanie informacji. Dzięki radnym ihformacja dotarła do wszystkich mieszkańców. 
Kolejne lampy solarne zostały i ainstalowane. 5 lamp na ulicy Wojewódzkiej 

w Słubicach, l na ulicy 10 kwietnia, l lamJ a w Juliszewie przy przystanku, 1 na Piotrkówku, 

l w Wiączeminie, l na Przeborowie na Iskrzyżowaniu i l w miejsce skradzionej lampy 

na Rybakach. Kolejne lampy będą zakładane w następnym roku. 
I 
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Wójt poinformował, że prace remontowe SUW w Bończy przebiegają zgodnie 

z planem, również dotyczy to oczyszczalni ścieków. Powstają prace dodatkowe, które trzeba 

wykonać. 

Radny Dariusz Woliński podziękował za lampę solarną w Juliszewie. 

Radna Teresa Sitkiewicz zapytała czy woda jest już zdatna do spożycia . 

Radna Sylwia Górecka podziękowała za lampę na ulicy 10 kwietnia. 

Radna Milena Kamińska podziękowała za lampę na Piotrkówku. 

Radna Katarzyna Milczarek powiedziała , że żałuje, iż nie może podziękować 

za lampę . Mieszkańcy Łazisk muszą jeszcze na to poczekać . 

Radny Stanisław Szymański zapytał czy jest przewidywana wymiana żarówek 

w lampach na energooszczędne. 

Radny Piotr Ziółkowski podziękował za zrobienie poboczy i odwodnienia, które 

zostały zrobione na drodze do Grabowca. 

Radny Marek Bogiel podziękował za postawienie lampy na ulicy Górnej 
na skrzyżowaniu. 

Sołtys Henryk Kordalewski podziękował za postawienie lampy i przystanku 

na Piotrkówku. Ma nadzieję , że jeszcze będzie więcej lamp postawionych. Zapytał o jaką 

sytuację chodzi w kwesti i nieprzekazywania wiadomości przez sołtysa. 

Wójt odpowiedział, że nie dotyczy to sołtysów obecnych na dzisiejszej sesji. To była 

sytuacja związana z SUW. Ta informacja powinna pójść natychmiast. Chodziło o badania 

wody. Dzięki interwencji radnej ta informacja dotarła do wszystkich. Jeśli ktoś nie chce 

pełnić funkcji sołtysa to niech przyjdzie i powie. 

Radna Krystyna Wojtalewicz poprosiła o założenie lampy w sołectwie Łaziska. 

Sołtys Robert Bedyk zapytał kiedy będzie dostępny węgiel dla mieszkańców. 

Sołtys Michał Ryfa zapytał jak kwestia wodociągu może dotyczyć tylko jednej wsi . 

Ponadto zapytał czy w ciemne dni, gdy lampa nie pracuje i miga czerwone światełko to jest 

normalne. 

Sołtys Sylwia Wójcicka podziękowała za lampę. Zapytała czy można posypać 

piaskiem drogę na zakręcie obok stawu. 
Sołtys Elżbieta Machała zapytała czy można postawić lampę przy drodze 575 przy 

zjeździe na Budy. 

Sołtys Kazimiera Janiszewska zapytała co wójt ustalił w sprawie przebudowy drogi 

575 i czy w ośrodku zdrowia będą specjaliści. 

Sołtys Ryszard Ziółkowski powiedział, że puszcza kartki na wieś , ale ludzie nie 

przekazują ich sobie. To nie jest wina sołtysów. 
Wójt podziękował za wszelkie podziękowania. Cieszy się , ze lampy powstały. Jest ich 

sporo. Co roku powstaje co najmniej 20 punktów świetlnych. W tym roku powstało 31 lamp 
solarnych. Te lampy umieszczone są w miejscach, gdzie nie ma infrastruktury i można 

rozbudować oświetlenia ulicznego. Odpowiedział sołtysowi Michałowi Ryfa, że jeśli nie ma 

w ciągu dnia nasłonecznienia to lampa nie będzie świeciła. Jeśli miga czerwona dioda 

to znaczy, że bateria jest już wyczerpana. Lampy świecą zwykle przez całą noc. One są 

wszystkie sprawne. Wójt rozumie, że każdy chciałby mieć u siebie lampy. Stara się wszędzie 
umieścić te lampy. 
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• Następnie zapytał radnego Stanisła a Szymańskiego, czy widział, że w Słubicach jest• 
wymienionych 83 oprawy lamp na ledowyw 2022 roku. Jeszcze by się przydało wymienić 

następne. Trzeba jak najszybciej wymienić oświetlenie na rondzie. Wójt zapisuje wszystkie 

sugestie, gdzie mają powstać nowe lampy. 

. Od~owiedział sołtysowi Henryk~ I i Kordale~ski~mu, że cieszy się i~, przY,sta~ek 
na PlOtrkowku powstał. Trzeba tam Jeszcze zroblc kIlka rzeczy, utwardzlc. Rowmeż 

na przystanku w Łaziskach. 

?dp~wiedział sołt,Ys Kaz.imi~rze ! r.nis~ewskiej odnośnie drogi 575, ~e odezwał się 
MazowIeckI Zarząd Drog WOJewodzkl~h, IŻ wyznaczone są dwa termIlly dotyczące 

dokumentacji na koniec stycznia i koniec r· aja. Pan geodeta ma zakończyć prace z końcem 
stycznia. Wykonane są nowe wydzieleni odnośnie poszerzenie pasa drogowego. Projekt 

przebudowy drogi przez Słubice ma być gdtowy z końcem maja. Jeśli firma tego nie wykona, 

nie dostanie wynagrodzenia i umowa rlie będzie przedłużona. Później to już kwestia 

samorządu wojewódzkiego czy przeznacz~ na ten cel środki. Podobne problemy były przy 

projektowaniu ścieżki rowerowej do zjazdj na Leonów. Ma się to wiosną rozwiązać. Jeśli się 
nie powiedzie to krótszy odcinek zostanie aprojektowany. 

Wójt odpowiedział, że zostały p i głębiane rowy i poprawiane pobocza na ulicy 

Krakowskiej. Trzeba zrobić nowy przepust. Wiąże się to również z przebudową drogi 
za pałacem. ' I 

Odpowi~dzi~,ł soł~ysowi ~o.bertO\+ Bedyk.owi:, że g.mina czeka na odbiór wę?la. 
Czeka na możhwosc odbIOru. NajpIerw była możhwosc odbIOru z Kutna, potem z KonIlla. 

Oferowano transport węgla z Braniewa lub obok Szczecina. Nikt z przedsiębiorców nie 
I 

pojedzie tyle kilometrów po węgiel. Wszędzie jest ten sam problem. Wójt powiedział, że 

raczej do końca roku gmina nie wyrobi się i dostawą węgla. 
Po ~az k~~ejny pojaw~ł się z~y I para~etr wody. w Sta~ji ~zdatniania Wody 

w Grzybowle. WOJt zwracał SIę z prosbf o mespożywame bezposredmo wody z kranu. 

Dezynfekowana jest stacja już trzeci raz. ITrzeba czekać na kolejne wyniki badań. Gmina 

będzie zlecać kolejne badania. Na dzień dZi'['ejszy w urzędzie można pobrać wodę. 

W kwestii posypywania dróg to pracownicy nie sypią całej drogi. Wszystkie 

skrzyżowania, zakręty starają się sypać na I ieżąco. Prosi o zgłaszanie sytuacji gdzie coś jest 
za mało posypane. 

Sołtys Ryszard Ziółkowski zgłosił, że zakrzaczenia na drodze powiatowej me 

pozwalają przejechać normalnie. 

Wójt powiedział, że gdy sytuacjajdt tragiczna to wysyła swoich pracowników. 

Radna Teresa Sitkiewicz poprosiła lo to, gdy woda będzie już zdatna do spożycia to 

żeby ją po!~formow~ć. .. I.. "', , 
WOJt odpOWIedZIał, że Jak tylko będZIe Wiadomo to pOIllformuJe mleszkancow. 

Przewodniczący rady poinformowtł, że na dzisiejszą sesję zaproszenie otrzymali 
również księża z gminy Słubice. Niestety ich nie ma. 

Wójt przekazał życzenia z okazji ś~iąt Bożego Narodzenia dla wszystkich radnych, 

sołtysów, pracow~ików i wszystki.ch m!es~ańców.. . 
Przewodmczący Rady GmIlly rownleż złożył życzema dla wszystkIch. 

Nastąpiło wspólne podzielenie się o~łatkiem. 
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Do pkt. 11 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad XLVI Sesji Rady Gminy 

w dniu 16 grudnia 2022 r. został wyczerpany. Podziękował Radzie Gminy 

za uczestnictwo w obradach oraz wszystkim osobom oglądającym sesję dra lektroniczną, 

po czymje zamknął. 

Protokołowała 

.(.~pcA9~ 
Kinga Bartosiak Sł 
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